

TARIKH	AHAD, 4 JUN 2023
AKHBAR	BERITA HARIAN
TAJUK ARTIKEL	DRAF PERANGI PENCEMARAN PLASTIK DIKELUAR NOVEMBER
M/S	24
BIDANG	ENVIRONMENT
KATA KUNCI	ENVIRONMENT

Dunia

4 Jun 2023 BH AHAD

Draf perangi pencemaran plastik dikeluarkan November

175 negara sepakat buat keputusan pada rundingan dianggap rumit

Paris: Dunia dijangka melihat draf pertama perjanjian antarabangsa bagi memerangi pencemaran plastik menjelang akhir November.

Jangkaan itu diputuskan pemimpin 175 negara yang berhimpun di Paris selepas lima hari rundingan yang disifatkan rumit.

Jawatankuasa perundingan perhimpunan menggesa penyediaan draf sifar bagi instrumen yang mengikat secara sah menjelang rundingan pusingan ketiga di Nairobi dengan tujuan perjanjian itu dapat dimukta-

madkan pada 2024.

Keputusan itu dibuat hasil mesyuarat selama 11 jam diketuai Perancis dan Brazil dan diterima pakai oleh pleno penuh di ibu pejabat Pertubuhan Pendidikan, Sains dan Kebudayaan PBB (UNESCO) di Paris.

"Adakah tiada lagi campur tangan mengenai perkara ini?" tanya Gustavo Meza-Cuadra Velasquez dari Peru selaku pengerusi forum Jawatankuasa Rundingan Antara Kerajaan.

"Kejayaan datang selepas taktik melengahkan masa dan taktik penangguhan sesetengah negara," kata Menteri Peralihan Ekologi Perancis, Christophe Bechu.

Kekecewaan timbul pada dua hari pertama rundingan, yang ditumpukan sepenuhnya kepada perdebatan mengenai peraturan prosedur kerana negara pengeluar plastik besar termasuk pembekal bahan api fosil Arab Saudi, serta China dan India yang menentang idea bahawa perjanjian itu boleh diputuskan melalui un-

di dan bukannya dengan konsensus.

Jejas kesejahteraan manusia

"Mengenai trend semasa, menjelang 2050 akan ada lebih banyak sisa plastik daripada ikan di lautan."

"Kami tidak boleh digantung pada peraturan prosedur," kata perunding Mexico, Camila Zepe da kepada AFP.

Kebimbangan kesan plastik terhadap alam sekitar dan kesejahteraan manusia meningkat sejak beberapa tahun kebelakangan ini bersama-sama dengan penyelidikan yang mendokumentasikan kewujudannya.

Secara semula jadi, mikroplastik ditemui dalam ais berhampiran Kutub Utara dan dalam ikan yang melayari ceruk paling dalam dan gelap di lautan.

Dianggarkan setiap minit sampah plastik dibuang ke lautan dari lori sampah.

Serpihan plastik dianggarkan membunuh lebih sejuta burung

laut dan 100,000 mamalia marin setiap tahun, menurut Program Alam Sekitar Pertubuhan Bangsa-Bangsa Bersatu (PBB).

Dianggarkan juga paus biru melan sehingga 10 juta keping mikroplastik setiap hari.

Pada manusia, plastik mikroskopik dikesan dalam darah, susu ibu dan plasenta.

Kumpulan hijau yang mengambil bahagian dalam rundingan sebagai pemerhati mempunyai reaksi bercampur-campur.

Eirik Lindebjerg, pengurus dasar plastik global untuk Tabung Hidupan Liar Sedunia (WWF), memuji apa yang dipanggilnya sebagai kemajuan ketara.

"Majoriti besar negara menyatakan keperluan untuk mengikat kewajiban khusus bagi menamatkan pencemaran plastik," katanya kepada AFP.

Yang lain menyatakan kebimbangan mengenai apa yang akan datang.

"Adalah jelas daripada rundingan minggu ini bahawa negara pengeluar minyak dan industri bahan api fosil akan melakukan segalanya untuk melemahkan perjanjian dan menangguk proses," kata Angelica Carballo Pago, peneraju media plastik global untuk Greenpeace USA.

Plastik juga memacu pemanasan global, menyumbang lebih tiga peratus daripada pelepasan global pada 2019, menurut menurut Pertubuhan Kerjasama dan Pembangunan Ekonomi (OECD).

Mengenai trend semasa, pengeluaran plastik tahunan berasaskan bahan api fosil akan meningkat hampir tiga kali ganda menjelang 2060 kepada 1.2 bilion tan, manakala sisa akan melebihi satu bilion tan.

Dengan kurang daripada 10 peratus dikitar semula dan lebih daripada satu perlima dibuang atau dibakar secara haram, kumpulan alam sekitar mendesak supaya perjanjian itu melangkaui kitar semula. AFP



Sisa plastik dianggarkan membunuh lebih satu juta burung laut dan 100,000 mamalia marin setiap tahun. (Foto REUTERS)

DISEDIAKAN
OLEH

PN NOR SURIANI BINTI MOHD ZIN (S44), BPM